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Onderwerp: Beantwoording artikel 36-vragen van Fractie Tonnaer, Liberaal 
Hoorn, WD Hoorn en PvdA Hoorn over IRONMAN Westfriesland 2023

Beste heren Tonnaer, De Meij, Wegner en mevrouw Bos

U heeft vragen gesteld over IRONMAN Westfriesland 2023. In deze brief leest u de antwoorden op uw 
vragen.

Vraag 1 Waarom heeft de organisatie van de IRONMAN het programma niet aangepast of afgelast 
naar aanleiding van de ruim tevoren voorspelde hoge temperaturen, terwijl andere 
sportevenementen daar wel voor kozen?

Antwoord
Er zijn in de week voor het evenement en gedurende de dag in goed overleg aanvullende maatregelen 
genomen. De veiligheid van atleten heeft bij de organisatie te allen tijde de hoogste prioriteit.
IRONMAN organiseert jaarlijks rond de 200 duurevenementen op vrijwel alle continenten over de wereld. 
Hierdoor heeft men enorm veel ervaring wat een triatlon doet met deelnemers bij temperaturen tot 35 
graden en bij verschillende luchtvochtigheid. Meer dan 400.000 sporters brengt men jaarlijks in 
beweging.
Wij hebben geen zicht op gemaakte keuzes bij andere evenementen.

Vraag 2 Kunt u ons meenemen in de overwegingen van de Burgemeester om blijkbaar niet in te 
grijpen, ook niet toen het gedurende de dag steeds heter werd?

Antwoord
Voorafgaand aan het evenement is een protocol opgesteld inclusief hitteplan, goedgekeurd door de 
veiligheidsregio. Tijdens het evenement is conform protocol gehandeld.
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Vraag 3 Welke organisaties en instanties hebben hierover overleg gehad en uiteindelijk besloten 
dat het evenement zonder aanpassingen of beperkingen door kon gaan?

Antwoord
Hierbij zijn verschillende partijen betrokken geweest, zoals Stichting Westfriesland Event,. IRONMAN 
Europe, Medical Support en GHORA/eiligheidsregio NHN.
Er was ieder uur overleg en gedurende de dag zijn de overlegmomenten opgevoerd naar ieder half uur. 
Er is goed gekeken of het ingestelde hitteprotocol op de juiste wijze werd gevolgd en of het protocol het 
gewenste effect had. Er was geen verdere aanleiding om tijdens de dag het hitteprotocol te wijzigen.

Vraag 4 Waarom werd de Schutz Marathon Hoorn in 2019 wel afgelast bij vergelijkbare 
temperaturen?

Antwoord
De Marathon in Hoorn werd altijd georganiseerd door een groep vrijwilligers. De organisatie werd in 2019 
verrast door een warme wedstrijddag en had geen hitteprotocol klaarliggen. Toen de organisatie werd 
geconfronteerd met extra verplichte veiligheidseisen in verband met de warmte, o.a. het hebben van 
ijsbaden aan de finish, heeft men zelf besloten om de marathon af te gelasten.

Vraag 5 Hoeveel mensen zijn er in totaal onwel geworden en hoeveel daarvan moesten er 
uiteindelijk in het ziekenhuis behandeld worden?

Antwoord
Er waren ruim 2000 deelnemers in de verschillende categorieën. Toen de temperatuur steeg werden alle 
deelnemers bij de finish gecheckt op hun fysieke gesteldheid door verpleegkundigen. Bij twijfel werden 
mensen doorgestuurd naar de aanwezige medische tent bij de finish. Daar is standaard een arts 
aanwezig.
Uiteindelijk werden daarvan 5 mensen voor de zekerheid naar het ziekenhuis gebracht. Alle vijf de 
deelnemers konden nog dezelfde dag naar huis. Eén deelnemer is door de mobiele EHBO uit de 
wedstrijd genomen en is naar het ziekenhuis gebracht. Hij is voor observatie één nacht gebleven.

Vraag 6 Was de Geneeskundige Hulpverleningsorganisatie in de Regio ( GHOR) actief betrokken 
bij het advies om de IRONMAN zonder aanpassingen door te laten gaan?

Antwoord
Ja, in voortraject bij de voorbereiding en vergunningverlening, bij de schouw op zaterdag voor het 
evenement en gedurende de dag zelf.

Vraag 7 Heeft de organisatie gebruik gemaakt van de hitte index en -zo ja- welke metingen hebben 
zij dan op welke wijze verricht?

Antwoord
De IRONMAN group heeft zijn eigen hitte protocol ingezet welke gebaseerd is op meer dan 30 jaar 
ervaring met grootse duursportevenementen, waarin duizenden evenementen zijn georganiseerd voor 
miljoenen atleten.
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Vraag 8 Wie heeft besloten dat het evenement een half uur later moest beginnen waardoor
deelnemers een half uur langer in hun warme wetsuit in de zon moesten wachten en is dat 
achteraf een verstandige beslissing geweest?

Antwoord
Er wordt bij het organiseren van IRONMAN een zeer streng veiligheidsprotocol gevolgd waar niet van 
wordt afgeweken. Dit enkel omdat de veiligheid van atleten altijd voorop staat voor de organisatie.
Er is 20 minuten later gestart omdat 2 ziekenauto’s niet op de plaats stonden waar ze volgens het 
veiligheidsplan hadden moeten staan. De organisatie heeft gewacht met starten tot de ziekenauto’s op 
de juiste plek stonden, om in geval van een calamiteit passende zorg te kunnen bieden.

Vraag 9 Welke financiële gevolgen zou aanpassing of afgelasting hebben gehad en zijn deze 
onderling besproken? Heeft dit op enigerlei wijze invloed gehad op de genomen 
beslissing?

Antwoord
Een aanpassing of afgelasting zou geen financiële gevolgen voor de Westfriese gemeenten of 
IRONMAN hebben gehad. Dit is ook niet besproken en heeft op geen enkele wijze meegespeeld. De 
veiligheid van de atleten is altijd leidend geweest bij de afwegingen en genomen besluiten.

Vraag 10 Hoeveel ambulances waren betrokken bij de hulpverlening, heeft dat in de regio geleid tot 
langere aanrijtijden en door wie worden deze kosten betaald?

Antwoord
IRONMAN had zelf 4 ambulances beschikbaar via Medical support. Hoeveel ambulances de 
veiligheidsregio heeft ingezet kan de veiligheidsregio zelf op dit moment niet aangeven. De uitgebreide 
evaluatie van de veiligheidsregio zal op een later moment plaatsvinden en zal dan meer duidelijkheid 
geven.
De continuïteit van zorg in onze regio is gewaarborgd gebleven. Dat is ook door het Dijklander 
ziekenhuis en de veiligheidsregio bevestigd. Er is door de veiligheidsregio in de voorbereiding rekening 
gehouden met de inzet van extra ambulances. Dit zijn dan ook situaties waarin is voorzien in de 
operationele processen, die zorgen dat de dekking in de regio gewaarborgd kan blijven.

Vraag 11 Hoeveel ijsbaden waren er beschikbaar en was dat voldoende?

Antwoord
Er waren 2 ijsbaden beschikbaar en dat was voldoende.

Vraag 12 Volgens de organisatie deden er dit jaar ruim duizend deelnemers mee uit 64 landen, 
maar hoeveel van hen waren professionele triatleten?
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Antwoord
Er nemen geen professionele atleten deel. De deelnemers aan de halve IRONMAN ( 70.3) zijn amateurs 
die zich over het algemeen al maanden voorbereiden op dit evenement en zeer goed getraind aan de 
start verschijnen.

Vraag 13 Was het Julianapark goed genoeg bereikbaar voor de hulpdiensten om daar de start en 
finish te organiseren?

Antwoord
Het Julianapark was goed bereikbaar voor de hulpdiensten. Als dit niet zo was, zou voorafgaand aan het 
evenement geen vergunning zijn afgegeven voor de organisatie.

Vraag 14 Waren er voor de deelnemers voldoende schaduwplekken in het Julianapark om na de 
finish af te koelen?

Antwoord
Vlak na de finish is een terrein met een aantal oude bomen met een dicht bladerdak. De zon komt daar 
niet doorheen en onder de bomen is het koel. Alle atleten vonden daar een plek na gefinisht te zijn.

Vraag 15 Klopt het dat er na de finish maar een (1) flesje water per deelnemer beschikbaar was, 
omdat er anders niet voldoende voor iedereen zou zijn?

Antwoord
Iedere deelnemer kreeg na de finish een flesje water die opnieuw kon worden gevuld.

Vraag 16 Was een (1) foodtruck voldoende voor het aanwezige publiek om eten en drinken te 
kopen, aangezien er verder geen horeca in de directe omgeving was?

Antwoord
Er was één foodtruck aanwezig waar de atleten een gratis maaltijd konden halen. Voor het publiek was 
bij de finishlijn geen horeca aanwezig. Publiek kon voor eten en drinken terecht bij de zeilvereniging, op 
steenworpafstand van de finish, of op andere locaties in de binnenstad van Hoorn.

Vraag 17 In hoeverre is ten aanzien van de organisatie en afsluiting rekening gehouden met de 
maandelijkse koopzondag?

Antwoord
leder jaar wordt het parcours geëvalueerd. Op basis van ervaringen uit het verleden is de afgelopen 
jaren het parcours diverse malen aangepast, waardoor deze niet meer door het winkelgebied van Hoorn 
loopt. Hierdoor blijven de winkels bereikbaar voor winkelend publiek.
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Vraag 18 Wat is er waar van de geruchten dat de IRONMAN Westfriesland volgend jaar niet meer 
op de kalender terugkeert?

Antwoord
Het gerucht dat IRONMAN Westfriesland volgend jaar niet meer op de kalender terugkeert is niet juist. 
Momenteel vinden gesprekken plaats tussen Stichting Westfriesland Events en IRONMAN Europe, om 
de mogelijkheden voor de komende jaren te bespreken. Daarin worden de wensen en ervaringen van de 
Westfriese gemeenten meegenomen. De ven/vachting is dat hier de komende maanden meer 
duidelijkheid over ontstaat.

Met vriendelijke groet,

Burgemeester en wethouders van Hoorn /
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